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Jesenje zasedanje  
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Priština, 15.10.2018, u 13:00 časova  

Zgrada skupštine, sala N-303 

 

      
 

 

ZAPISNIK  

 

 

Sednici su prisustvovali: Ismajl Kurteshi, predsednik, Teuta Haxhiu, Valentina Bunjaku – 

Rexhepi, Albulena Balaj – Halimaj, Mufera Shinik, Fidan Rekaliu i  Arbërie Nagavci. 

 

Odsutni: Driton Çaushi, Verica Çeraniq i Abdyl Salihu. 

 

Drugi učesnici: Mevlide Shamolli – Ministarstvo finansija, Rrahman Jashari i Imer Imeri - 

USONT, KDI i predstavnici medija. 

 

Pomoćno osoblje Komisije: Lule Ymeri, Shaip Goxhuli i Rudinë Fetahaj.   

 

Sednicom predsedavao Ismajl Kurteshi, predsednik Komisije. 

 

Za ovu sednicu predložen je ovaj: 
 

                                                          Dnevni red:  

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Razmatranje Nacrta zakona br. 06 / L-073 o statusu albanskih  obrazovnih radnika  

Republike Kosovo od školske god. 1990/91 do školske god. 1998/99; 

3. Razno. 

 

 

 

Predsednik je ustanovio da su ispunjeni uslovi za početak rada Komisije i otvorio sednicu prema 

dnevnom redu. 



 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

 

Dnevni red je usvojen bez primedbi. 

 

 

 

1. Razmatranje Nacrta zakona broj 06 / L-073 o statusu albanskih obrazovnih radnika 

Republike Kosovo od školske god. 1990/91 do školske god.1998/99; 

 

Ismajl Kurteshi, rekao da je Komisija  održala nekoliko sednica o ovom nacrtu zakona i 

predložio je raspravu o predloženim amandmanima. 

 

Rrahman Jashari, rekao je (SBASHK) -USONT ne prihvaća  ovu verziju amandmana nacrta 

zakona i zatražio od članova Komisije da glasaju o nacrtu koji je došao od Vlade. Po njemu, 

neprihvatljivo je da za nastavnike koji su ugrozili svoje živote 5 ili 9 godina da im se  dodaju 10 

ili 20 evra više, smatrajući to  uvredom za ovu kategoriju. Pored toga, rekao je da penzija koja je 

zatražena, je  zaslužna i da Komisija nije trebala  intervenisati. 

 

Ismajl Kurteshi, rekao je da su u izradi izmena i dopuna kontinuirano učestvovali  predstavnici  

Vlade, različita međunarodna tela koja deluju na Kosovu, i da su njihovi zahtevi raznovrsni i da 

postoje zahtevi I za potpuno uklanjanje ovog nacrta zakona. On je rekao da su članovi komisije 

učestvovali u razmatranju  izmene i dopune  ovog nacrta zakona i da su predložene izmene  

donete konsenzusom. 

Teuta Haxhiu, je zatražila od predstavnika USONT-a da analiziraju predlog o izmenama  i 

dopunama Komisije, s kojom se ne slažu i iznose svoje predloge Komisiji, jer ovaj zakon ne 

reguliše dosadašnje penzije. Ona je takođe naglasila da za ovaj zakon je bilo puno politika iz 

različitih političkih faktora. Ona je rekla da je sa 40 godina radnog iskustva i penzija od 75 evra, 

je više nego kršenje međunarodnih ljudskih prava. Nisu date tačne cifre za korisnike ove 

kategorije, u cilju da ovaj zakon uopšte ne prođe, ali ona je vrlo uverena da postoji sveukupna 

volja  da prođu ovaj zakon. 

 

 



Mevlide Shamolli, rekla je da, iako je MONT nosilac ovoga nacrta zakona i proračunima o 

broju korisnika, Ministarstvo Finansija bila je spremna pomagati u profesionalnom smislu, ali to 

nije organ koji donosi odluke. Štaviše, Ministarstvo finansija angažovalo je dodatne snage da 

izvrši potrebne proračune kako bi se ovaj zakon mogao primeniti u praksi, i ovo ministarstvo 

nikada ne treba smatrati kao prepreku za primenu ovog zakona. 

Rrahman Jashari, rekao je da je cilj USONT-a, da ne dozvoljava poslanicima da greše jer ovaj 

zakon ne reguliše status nastavnika 90-god., kako je planirano ranije. Rekao je da nisu zatraženi 

dodaci, već potrebne penzije za ovu kategoriju nastavnika, jer je država dužna da prizna ovaj 

doprinos, izvan osnovne penzije koju će dobiti. 

 

Fidan Rekaliu, rekao je da bi nacrt zakona nastavnika 90-tih, treba biti  poseban i da uzme u 

obzir zahteve USONT-a. Potpuno se slaže sa predstavnicima USONT-a, i da su nastavnici 

devedesetih godina glavni stub ove zemlje, zahvaljujući ovim nastavnicima, mnoge generacije 

danas nisu nepismene i kao takve će imati zakon o zaslugama. 

Ismajl Kurteshi, zahvalio je poslaniku Rekaliu i naglasio da je Komisija spremna da ponovo 

pregleda svaki član, ako on garantuje da će prisustvovati sednici Komisije. Rekao je, da bi bilo 

dobro ako i oni koji su propustili sastanak, pregledaju  zakon i dolaze sa konkretnim  predlozima. 

 

Albulena Balaj -Halimaj, rekla je da, ako i samo jednom kolega prisustvuje  na sastanak, ima 

pravo da izrazi svoje mišljenje. 

Ismajl Kurteshi, rekao je da izostanke treba spomenuti, zato što je to poruga i neodgovornost  

prema članovima  Komisije koji su došli na svaku sednicu i doprineli za ovaj  nacrt zakona. 

 

Valentina Bunjaku – Rexhepi, rekla je, da sa ovim dopunama, ovaj zakon bi se sproveo  pre 10 

god, ali kategorija učitelja 90-ih, je posebna kategorija. Rekla je, da od samog početka  

Ministarstvo rada, Obrazovanja i finansije, nisu se međusobno složile, što je izazvalo polemike. 

. 



Također je naglasila, da ako nema dovoljno budžeta, onda će proći još 5 drugih godina, ali 

usvojenim zakonom, penziju  mogu primiti učitelji ili njihova deca. Rekla je da je vrlo lako 

doneti zakon, a ne biti usvojen, ali ove sadašnje dopune vređaju kategoriju učitelja devedesetih 

godina. 

Ismajl Kurteshi, rekao je, da je sa zapisnicima dokazano dasu  svi   članovi  odobreni  od 

Komisije,  konsenzusom, i nijedan  član Komisije nije bio protiv. 

Valentina Bunjaku – Rexhepi, rekla je, da samo jedno odsustvo ne negira pravo poslanika da 

ponudi svoje mišljenje o ovom zakonu. Ona je rekla da su svi članovi Komisije ravnopravni, da 

se sastanci prate kako mogu i da svako prima dnevnice za sebe. Ona je rekla da nije protiv celog 

nacrta zakona, već samo protiv dodataka koje imaju, i koja prema njenom mišljenju treba da 

bude najmanje 300 evra po osobi, a u slučaju da nema dovoljno novca, Ministarstvo finansija 

mora naći novac gde može, jer ovo nije problem za Komisiju. 

 

Ismajl Kurteshi, izrazio je žaljenje, što ljudi kažu drugačije  ispred kamera a  drugo  u radnim 

grupama. On je rekao da se sednice često prekidaju zbog nedostatka kvoruma i ovu stvarno sad 

moramo prihvatiti. On je takođe rekao da će Komisija ponovo razmatrati članak po članak, 

glasati i poslati ga Skupštini. 

 

Albulena Balaj-Halimaj, rekla je da se ovaj sastanak trebalo otkazati zbog sednice, jer poslanici 

ne mogu koristiti vreme pauze. Ona je rekla da postoji sumnja da je na Komisiju uticalo 

mišljenje drugih, navodeći Ministarstvo Finansija, međunarodne organizacije itd. Ova mišljenja 

su  uticala da se ne postiže ništa, jer ako jedan  nastavnik dobije  10 evra ili  20 više, to je uvreda 

i ništa nije učinjeno. Ona je rekla da nije protiv kategorizacije korisnika, a to je član 7, ali treba 

pronaći drugi oblik. Ona je predložila da se ovaj sastanak ukine i da se Komisija  sastane na 

drugi dan i konačno odluči. 

 

Arbërie Nagavci, rekla je, da je veoma zabrinjavajuće da čak i u ovom trenutku vodi  mnogo 

politika za uske partijske interese i protiv interesa samih  nastavnika 90-god, kao i opštih interesa 



zemlje. Kao poslanica i kao član Komisije, naša je  odgovornost, opšti interes, i obezbediti da će  

zakon biti primenljiv. Ona je takođe rekla da je tačno da su održane mnoge radne grupe za ovaj 

zakon, i da su mnoga mišljenja donosila odeljenja, ministarstva i razne organizacije, ali to je 

učinjeno u korist ovog nacrta zakona, jer moramo uzeti u obzir različita profesionalna mišljenja, 

jer mi nismo svi finansijski stručnjaci. Nagavci je rekla, da bi glasanje o ovom zakonu trebalo da 

bude profesionalno, a ne zbog  izbornih razloga ili zbog guranja nečijih uskih agendi. 

Ismajl Kurteshi, rekao je da poslanici koji nisu imali priliku da budu aktivni deo rada Komisije 

za donošenje konkretnih predloga o nacrt zakonu,  neodgovorno je početi od nule zbog izostanka 

nekih poslanika. 

Teuta Haxhiu, rekla je da podržava predloženi Nacrt zakona od strane Vlade, bez promene. Ona 

je rekla da je kategorizacija učinjena kako ne bi bila jednaka za osobe  koja su radila godinu dana 

sa onima koji su radili deset godina. Ona je takođe naglasila da će se razmatrati član 7 i Komisija 

očekuje preporuke USONT-a, ali je rekla da bi bilo dobro ako bi postojali tačni podaci o 

pridobnicima  ovog nacrt  zakona. 

Ismajl Kurteshi, rekao je da zbog neslaganja i zahteva za odlaganje sastanka, predlažem 

članovima Komisije koji imaju drugačiji stav od onoga što je predloženo, da rade zajedno sa 

USONT-om i daju pismene primedbe u vezi sa ovim nacrtom zakona. 

 

4.Razno. 

 

Sastanak je završen u 14:00 časova. 

 

 Pripremio je: 

Pomoćno osoblje komisije.                                                    

                                                                                Predsednik Komisije, 

                                                                                                          

                                                                                Ismajl Kurteshi 

 


